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Predsjedniku Ivanu Brajovicu

Podgorica, 20.05.2020.

Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Cme Gore, u ime Kluba
poslanika Socijaldemokrate i Liberalna partija Crne Gore, pitanje na Cetvrtoj -
posebnoj sjednici Prvog redovnog (proljecnjeg) zasijedanja 27.05.2020,
predsjedniku Vlade Cme Gore, gospodinu Dusku Markovicu, postavice poslanik
Andrija Popovic.

S postovanjem,

Predsjednik kluba poslanika

Socijaldemokrate i Liberalna partija Cme Gore

mr Boris Mugosa



Klub poslanika „Socijaldemokrate i Liberalna partija Crne Gore"
Kancelarija br. 13, Telefon; +382 (0) 20 404 515
e mail; klubposlanikasdiIpcg@skupstina.me
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SKUPSTINA CRNE GORE

Predsjedniku Ivanu Brajovicu

Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Cme Gore, postavljam sljedece
pitanje, na Cetvrtoj - posebnoj sjednici Prvog redovnog (proljecnjeg) zasijedanja
27.05.2020, predsjedniku Vlade Cme Gore, gospodinu Dusku Markovicu:

Uz mnoge velike nevolje na zdravstvenom i ekonomsko-socijalnom planu
visemjesecna globalna pandemija korona vimsa je Crnoj Gori donijela i neke
pozitivne efekte, narocito na planu borbe protiv organizovanog kriminala i
korupcije, velikog smanjenja saobracajnih nesreca, all i oporavka ekoloskog
stanja drzave. Sto ce crnogorska Vlada preduzeti da se tajpozitivni trend zadrzi
i da nasa drzava ustavno definisana kao ekoloska drzava zasnovana na
vladavini prava, svede velike posasti nase drzave, organizovani kriminal i
korupciju na evropskl nivo i sanira do sad uclnjenu stetu pa nasu zivotnu
sredinu?

Molim Vas da mi odgovor dostavite i u pisanoj formi.

S postovanjem,

Poslanik

Anddm Popovic

Klub poslanika „Socijaldemokrate 1 Liberalna partija Crne Gore"
Kancelarija br. 13, Telefon; +382 (0) 20 404 515
e mail: klubposlanikasdllpcg(5)skup$tina.me
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Podgorica, 11. jun 2020. godine

SKUP§TINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovanl predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u

prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 27. maja 2020. godine, kako bi isti bill
dostavljeni uvazenim poslanlclma.

f

''-^ V
Markovic

0  f



Klub poslanika Socijaldemokrate i Liberalna partija Crne Gore,
~An~dnja Popovic ^ " ~ .' ^ A.
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POSLANICKO PITANJE

Uz mnoge velike nevolje na zdravstvenom i ekonomsko-socijalnom planu visemjesecna
globalna pandemija korona virusa u Crno] Goh donijela i neke pozitivne efekte, narocito
na planu borhe protiv organizovanog khminala i korupcije, velikog smanjenja
saobracajnih nesreca, ali i oporavka ekoloskog stanja drzave. Sta ce crnogorska Vlada
preduzeti da se taj pozitivni trend zadrzi i da nasa drzava ustavno definisana kao
ekoloska drzava zasnovana na vladavini prava, svede velike pososti nase drzave,
organizovani kriminal i korupciju na evropski nivo i sanira do sad ucinjenu stetu pa
nasu zivotnu sredinu?

ODGOVOR

Postovani poslanice Popovicu,

Kao sto smo uspjesno odgovorili na pandemiju koronavirusa u smislu zastite zdravlja
stanovnistva, organi za sprovodenje zakona nastavili su sa zajednickim efikasnim
djelovanjem u borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije, i rezultati na torn
planu nece izostati.

Epidemija koronavirusa jeste otezala djelovanje organizovanim kriminalnim
grupama, ali dr^avni organi su, i prije pojave globalne pandemije, i u toku nje,
sprovodili svakodnevne i sveobuhvatne aktivnos.ti na suzbijanju ove posasti.

Konkretno, aktivnosti policije u periodu od maja prosle godine do maja tekuce godine,
rezultirale su podnosenjem 58 krivicnih prijava protiv 264 fizicka i 70 pravnih lica
zbog krivicnih djela izvrsenih na organizovan nacin.

Takode, rasvijetljeno je 11 krivicnih djela, koja su posljedica sukoba organizovanih
kriminalnih grupa, a sprijeceno je izvrsenje 9 teskih krivicnih djela iz oblasti krvnih
delikata.

Medu prvim mjerama za suzbijanje koronavirusa bile su i naredbe kojima su
privremeno uvedena ogranicenja u svim vrstama saobracaja, pa tako i u drumskom
saobracaju. Ova ogranicenja su dovela do znacajnog smanjenja broja saobracajnih
nezgoda i broja stradalih lica, kao osnovnih mjerljivih pokazatelja stanja bezbjednosti
u drumskom saobracaju.



Poboljsanje bezbjednosti u drumskom saobracaju ostaje veoma zahtjevan zadatak. U
narednom periodu nastavice se sa implementacijom takozvanog „sigurnog
Mstemskog'pristupa", koji se oslanja na evropske prakse, sa ciljem.stvananje uslova

za bezbjedno odvijanje saobracaja i maksimalno smanjenje rizika za sve ucesnike u
(

saobracaju.

Poslanice Popovicu,

Vjerujem daje citavsvijet iz ove krizne situacije naucio mnoge lekcije, pa i lekciju koja

se tice ocuvanja zivotne sredine.

Mjerenja na mnogim tackama zemljine kugle pokazala su da smo prije izbijanja

epidemije bili neodgovorni prema prirodi kao najvaznijem resursu, i da u vremenu

koje dolazi nasa ponasanja i prakse moraju biti promijenjeni.

One sto je sigurno jeste da ce nakon ove pandemije ekoloski principi imati znacajniju

ulogu u ocuvanju globalnog zdravlja. A Crna Gora ce na tim principima oblikovati i

implementirati politiku zivotne sredine i klimatskih promjena.

Kako se epidemioloska situacija u nasoj drzavi poboljsava, citav niz aktivnosti vezanih

za izgradnju moderne ekoloske infrastrukture, sanaciju zagadenja i ocuvanje

prirodnih resursa se nastavlja.

Dakle, trend ocuvanja prirode kao temeljne i prepoznatljive vrijednosti nase drzave,

mora biti dodatno osnazen. Buduci da smo 2019. godine proglasili cak tri nova parka

prirode: Ulcinjsku solanu, Park prirode Rijeka Zeta na teritoriji Podgorice i

Danilovgrada, i Park prirode Komovi na teritoriji opstine Kolasin, nastavicemo da

uspostavljamo snazne upravljacke strukture na ovim podrucjima.

Kroz jos sadrzajniju saradnju sa UNESCO-om uvodimo visoke i stroge standarde za

podrucja koja su upisana na Listu svjetske prirodne bastine. To su Nacionalni park

Durmitor i rijeka Tara.

Ocekujemo i pozitivan odgovor na nominaciju prasumskih bukovih kompleksa

Nacionalnog parka Biogradska gora za upis na UNESCO listu. Ubrzanom dinamikom

radimo i na dugo ocekivanom proglasenju prvih morskih zasticenih podrucja.

Tokom ove godine zavrsicemo remedijaciju tri „crne ekoloske tacke" [u Bijeloj na

lokaciji Brodogradilista; i u Pljevljima - na deponiji Maljevac i jalovistu Gradac), cime

ce one biti pretvorene u podrucja bezbjedna po zdravlje ljudi. Rezultati na Maljevcu

vec su vidljivi, zavrsni radovi su u toku, a u septembru ce biti u potpunosti okoncana

rekultivacija takozvane kasete 2.



Zavrsetkom navedenih projekata, ukljucujuci i sanaciju deponije cvrstog otpada i

bazena crvenog mulja u kompleksu KAP-a u Podgorid, za koju se upravo radi tehnicka

"dokumentadja, u Crnoj Gori bice u najvecem obimu rijesen naslijedeni-visedecenijski

problem industrijskog zagadenja.

Intenzivno nastavljamo i sa izgradnjom kolektorskih sistema i postrojenja za tretman

komunalnih otpadnih voda. Danas se na citavoj teritoriji Crne Gore gradi

kanalizaciona mreza i realizuju visemilionske investicije u oblasti otpadnih voda.

Nastavljamo sa realizacijom Ugovora za projektovanje i izgradnju postrojenja za

preciscavanje otpadnih voda u Andrijevici, Petnjici i Danilovgradu. Usvojen je i

Sporazum o grantu iz Zapadno-balkanskog investicionog okvira u iznosu od 2.9

miliona eura za izgradnju postrojenja za preciscavanje otpadnih voda u opstini Bijelo

Polje, ukupne procijenjene vrijednosti 5,6 miliona eura.

Posebno isticem da je 18. maja otpocela izgradnja novog sistema za preciscavanje

otpadnih voda u Glavnom gradu, koji predstavlja investiciju od preko 50 miliona eura.

U pitanju je kapitalno vazan projekat kojim se obezbjeduje trajna zastita rijeke

Morace, podzemnih voda i vodoizvorista u slivu Skadarskog jezera, a paralelno sa tim

otvaraju nove razvojne perspektive Podgorice.

U narednom periodu, kroz novi strateski okvir u oblasti kvaliteta vazduha, posebnu

paznju cemo posvetiti mjerama smanjenja uticaja zagadenja vazduha na javno

zdravlje, sa fokusom na Pljevlja, Podgoricu, Niksic i Bijelo Polje.

Takode, u vezi savisedecenijskimzagadenjem vazduhau opstini Pljevlja, tokom 2020.

pocinje velika ekoloska rekonstrukcija TE „Pljevlja" koja, poslije 4 decenije

eksploatacije, predstavlja najznacajniji ekoloski poduhvat i pretpostavku trajnog

rjesavanja kvaliteta vazduha u ovom gradu.

Rijecju, epidemija koronavirusa nametnula je potrebu savladavanja novih vjestina i

znanja, i uspostavljanja novih vizija.

U fokusu nasih politika je gradanin i njegova porodica, a sve to u ambijentu zdrave

zivotne sredine i odrzivog razvoja, po mjeri razvijenog svijeta.

Hvala vam na paznji!


